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PROTOKÓŁ NR XIV/2019 

z Sesji Rady Gminy Lipka 

odbytej dnia 20 grudnia 2019 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury 

 
 

Sesja odbyła się w godzinach 1300 – 1440 

 
Udział wzięli: 
 

• 13 radnych   

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
• 17 sołtysów 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

• Zaproszeni goście 

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Obecni: 
 
Przemysław Kurdzieko  Wójt Gminy Lipka 

Anna Orzechowska  Sekretarz Gminy Lipka 

Barbara Marzec  Skarbnik Gminy Lipka 

Julita Milczyńska  Prasa lokalna „Aktualności Złotowskie” 

 
Termin, miejsce i porządek obrad podane zostały do publicznej wiadomości w sposób 
zwyczajowo przyjęty – załącznik nr 4 do protokołu. 
 
1. Otwarcie sesji. 
 
Otwarcia czternastej Sesji Rady Gminy Lipka dokonał Przewodniczący Rady Gminy Lipka 
Piotr Wandas, który przywitał Wójta Gminy Lipka Przemysława Kurdzieko, Panią 
Sekretarz Annę Orzechowską, Panią Skarbnik Barbarę Marzec, wszystkich radnych,  
zaproszonych gości oraz  pracowników Urzędu Gminy Lipka. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował wszystkich, że mamy 
przyjemność gościć kilkoro gości. Następnie Wójt dodał, że mamy już taką tradycję, że 
podczas Sesji Rady Gminy Lipka wyróżniamy osoby, które promują Naszą Gminę i osiągają 
wszelkie sukcesy. 
 Pierwszą osobą wyróżnioną została Wanessa Bąkowska, dziesięcioletnia 
dziewczynka, która w ostatnim czasie miała swój wernisaż prac plastycznych. Wójt dodał, 
że Wanessa otrzymała gratulacje od samego Prezydenta RP Andrzeja Dudy. 
 Dziewczynka podziękowała Wójtowi Przemysławowi Kurdzieko, wręczając na ręce 
włodarza własnoręcznie wykonany obraz. 
   Na koniec Wójt w imieniu władz samorządowych Gminy Lipka, złożył serdeczne 
podziękowania za wspaniałe reprezentowanie naszej gminy w twórczości malarskiej. 
Pogratulował wspaniałych dzieł malarskich oraz udziału w wielu wernisażach. Życząc 
dalszego rozwoju swoich pasji, oraz zdrowia, nieustającej radości i pogody ducha. Wójt 
Gminy Lipka wręczył na ręce Wanessy bon na naukę tańca, który również jest jej pasją. 
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 Następnie Wójt podziękował Bartłomiejowi Kabattek w imieniu władz 
samorządowych Gminy Lipka, złożył serdeczne podziękowania za reprezentowanie 
naszej gminy podczas maratonu w Poznaniu. Pogratulował ukończenia ze wspaniałym 
wynikiem Maratonu Poznań na dystansie 45 km  i  195 m. Na koniec włodarz Gminy życzył 
Bartłomiejowi dużo zdrowia i spełnienia kolejnego marzenia jakim jest udział w 
największym maratonie na świecie w Nowym Jorku. 
 Kolejną osobą wyróżnioną przez włodarza Gminy był Pan Zbigniew Wiśniewski, 
któremu w imieniu władz samorządowych Gminy Lipka, Wójt złożył serdeczne 
podziękowania za pomoc w spełnieniu marzeń mieszkańca naszej gminy Bartłomieja 
Kabattka.  Wójt pogratulował wspólnego ukończenia ze wspaniałym wynikiem Maratonu 
Poznań na dystansie 45 km  i  195 m. Życząc dużo zdrowia, pomyślności w realizacji  
swoich pasji oraz dalszych, tak wielkich inicjatyw. 
 Następnie Pan Zbigniew Wiśniewski powiedział, że dobrze by było zorganizować 
w Lipce taki maraton dla osób niepełnosprawnych. Dodał również, że w kwietniu będzie 
rajd rowerowy i na pewno odwiedzi Lipkę. Na koniec Pan Wiśniewski wręczył radnym 
oraz Wójtowi Przemysławowi Kurdzieko drobne upominki. Po czym Wójt podziękował i 
również wręczył na ręce Pana Wiśniewskiego i Bartłomieja Kabattek gadżety promocyjne 
Gminy Lipka. 
 Bartłomiej Kabattek na koniec powiedział, że ma nadzieję, że ich czyn będzie 
inspiracją dla innych, ponieważ sport to zdrowie. 
 Na koniec Wójt wraz z Przewodniczącym Rady Gminy Lipka pogratulowali 
radnemu Krzysztofowi Olczak w imieniu władz samorządowych Gminy Lipka awansu na 

Dowódcę Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w Złotowie. Życząc dalszego rozwoju 
zawodowego, dużo zdrowia oraz pomyślności w życiu osobistym. 
 Radny Krzysztof Olczak z kolei podziękował Wójtowi, Przewodniczącemu Rady 
Gminy Lipka, radnym, sołtysom oraz wszystkim osobą, z którymi miał przyjemność 
współpracować. 
 Na koniec Przewodniczący Rady Gminy Lipka jeszcze raz wszystkim pogratulował. 
 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Prowadzący obrady stwierdził, że na 15 radnych według listy obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych wobec czego Rada Gminy Lipka jest władna podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że w zarządzeniu                  
z dnia 05 grudnia 2019 roku przedstawiony został porządek obrad. Zapytał, czy są 
propozycje jego zmiany? 

Wójt zawnioskował o wprowadzenie do porządku trzech uchwał tj: 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2019-2027 

c) zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2019 rok 

d) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Lipka, w roku szkolnym 
2019/2020 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia zmian do porządku obrad.  
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 „za”               13 głosów  (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 

„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Załącznik nr 5 – głosowanie imienne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia zmienionego porządku obrad. 
 
 „za”               13 głosów  (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 

„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Załącznik nr 6 – głosowanie imienne. 
 
 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że protokół z XIII Sesji 
Rady Gminy Lipka był do wglądu w Urzędzie Gminy, w Biurze Rady- pokój nr 1. Został 
również przesłany drogą elektroniczną wszystkim radnym. Do dnia sesji nie wpłynęły 
uwagi do protokołu, w związku z tym zaproponował głosowanie nad jego przyjęciem. 
„za”   13 głosów   (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 

„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej Sesji Rady Gminy Lipka  Nr XIII/19. 
 
Załącznik nr 7 – głosowanie imienne. 
 
5. Informacja Wójta oraz Przewodniczących Komisji Rady Gminy Lipka                                    
z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu Pan Paweł Tuschik poinformował 
wszystkich, że Komisja spotkała się w dniu 17 grudnia 2019 roku, podczas której radni 
zaopiniowali pozytywnie projekt budżetu na 2020 rok. 
Przewodnicząca Komisji Socjalnej i Porządku Publicznego Danuta Polak 
poinformowała radnych, że Komisja obradowała w dniu 18 grudnia 2019 roku.  Tematy 
omawiane podczas Komisji: 

• Informacja o stanie dróg gminnych. 
• Informacja dotycząca mieszkań komunalnych i socjalnych. 
• Zaopiniowanie projektu budżetu na 2020 rok. 
• Zapoznanie się  z projektami uchwał przygotowanymi na XIV Sesję Rady Gminy 

Lipka. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Pan Krzysztof Olczak 
wspomniał, że Komisja spotkała się w dniu 16 grudnia 2019 roku podczas której 
radni omawiali: 

•  Zaopiniowanie projektu budżetu na 2020 rok. 
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• Zapoznanie się  z projektami uchwał przygotowanymi na XIV Sesję Rady Gminy 
Lipka. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka poinformował wszystkich, że zwołał Komisję 
Rewizyjną w dniu 13 grudnia 2019 roku podczas której został wybrany 
wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej, którym został Ryszard Pacholik. 

Następnie Wójt Gminy Lipka Przemysław Kurdzieko poinformował wszystkich, że w 
ramach konkursu ogłoszonego przez  STOWARZYSZENIE LOKALNA GRUPA DZIAŁANIA 
KRAJNA ZŁOTOWSKA poddziałania 19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach 
strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” objętego PROW na lata 
2014-2020na przedsięwzięcia: 

• Inwestycje w obszarze turystyki i rekreacji 17/2019 

Projekt będzie obejmował doposażenie placów zabaw w Sołectwach: Batorowo, 
Białobłocie , Czyżkowo, Debrzno Wieś, Trudna. Kwota całkowita wniosku – 129 500,00 zł. 

Następnie Wójt poinformował wszystkich, że w ramach konkursu ogłoszonego przez 
Narodowy Fundusz ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  w Warszawie wniosek o 
dofinansowanie przedsięwzięcia w formie dotacji w ramach programu priorytetowego nr 
2.8 „Racjonalne gospodarowanie odpadami i ochrona powierzchni ziemi usuwanie folii 
rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej” Przewidywana kwota 
całkowita wniosku – 196 800,00 zł.  Wójt dodał, że folie będzie zbierać MZUK Złotów. 

Kolejno włodarz poinformował wszystkich, że zakończyliśmy zadania: 
• Budowa żłobka oraz Klubu Seniora. 

Następnie zaprosił na szkolenie Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania Krajna 
Złotowska 20 grudnia br. o godzinie 15:30 w Auli Starostwa Powiatowego w Złotowie w 
zakresie doradztwa indywidualnego dla beneficjentów planujących złożyć wniosek w 
zakresie naboru grantowego. 

Kolejno Wójt poinformował, że 07 grudnia odbyły się Mikołajki. Wójt podziękował 
wszystkim zaangażowanym w organizacji Mikołajek. Szczególnie podziękował KGW 
Debrzno Wieś za przygotowanie Pracowni Świętego Mikołaja, szkole, Radzie Rodziców, 
pracowników GOK. 

Następnie Wójt poinformował wszystkich, że z dniem 17 grudnia 2019 roku w ramach 
konkursu Dyrektorem Żłobka Gminnego została Pani Marta Gram. Wójt dodał, że Pani 
dyrektor już ogłosiła nabór na pracowników żłobka oraz rekrutację dzieci do żłobka. Do 
żłobka zapisywane są dzieci do lat trzech. Wójt zachęcił rodziców do zapisywania swoich 
najmniejszych pociech do żłobka. 

Na koniec Wójt powiedział, że 19 grudnia 2019 roku odbyła się Wigilia dla osób 
starszych i samotnych. 
 
6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

 
• Radny Krzysztof Olczak poinformował, że w imieniu mieszkańców ulicy Leśnej 

prosi, aby stan drogi gruntowej nie uległ pogorszeniu. 

• Radny Łukasz Kwaśniak zapytał się Dyrektora PZD w Złotowie kiedy będzie wyko-
nywanie odkrzaczanie wzdłuż dróg powiatowych oraz poprosił o wyrównanie 
drogi w Białobłociu. 

• Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lipka poprosił Wójta o zabranie głosu w 
sprawie artykułu jaki się ukazał w ostatnim czasie w prasie lokalnej „Aktualności 
Złotowskie”.   
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Odpowiedzi na pytania Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Złotowie. 

 

• Dyrektor Jaskólski poinformował radnego Kwaśniak, że droga w Białobłociu zosta-
nie wyrównana, ale krzaki muszą poczekać na swoją kolej. 

Odpowiedzi na pytania Wójta Gminy Lipka 

• Wójt poinformował radnego Olczak, że postaramy się, aby ulica Leśna była w do-
brym stanie. 

• Natomiast jeśli chodzi o teren byłego lotniska, to nie Gmina narobiła bałaganu na 
tym terenie. Jesteśmy tylko właścicielami niektórych dróg. Włodarz Gminy popro-
sił  o przestawienie swojego biznesplanu właścicieli nieruchomości położonych na 
terenie byłego lotniska. Dodał również, że przedsiębiorca korzystał wiele lat z tych 
dróg i przez te wszystkie lata nie powstały żadne nowe przedsięwzięcia.  

7. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji. 

 
• Sołtys Gliwa poinformował Dyrektora Jaskólskiego, że w ostatnim czasie był 

rozładunek towarów i został po tym wszystkim bałagan. Sołtys poprosił o 
uprzątnięcie tego. Sołtys dodał również, że w drodze do Bługowa są dziury, w 
których są kałuże, w związku z czym poprosił o zrobienie czegoś w tym temacie. 

• Sołtys Czyżkowa z kolei poprosiła o załatanie dziur w Czyżkowie. 
 

 
Odpowiedzi na pytania Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Złotowie 

 
• Dyrektor poinformował sołtysa Bługowa, że jeśli chodzi o Bługowo, to droga zo-

stała przekazana wykonawcy (plac budowy), a wkładanie teraz pieniędzy  w tą 
drogę nie ma sensu, ponieważ będzie to plac budowy. 

• Kolejno głos zabrała redaktor Julita Milczyńska, która poinformowała wszystkich, 
że do niej zgłaszają się mieszkańcy z różnymi problemami, które stara się wyja-
śnić na łamach gazety. Dodała, że nie odpowiada za komentarze, które pojawiają 
się w Internecie. Dodała, że powinna otrzymać nagrodę za promocję Gminy, po-
nieważ zawsze uczestnicy we wszystkich imprezach gminnych. 

• Wójt dodał, że nie ma do Pani redaktor pretensji, ale jako Wójt ma ograniczone 
pole  do przekazywania informacji, z uwagi na obowiązującą go tajemnicę.  

• Przewodniczący Rady Gminy Lipka powiedział, że w przyszłości mogą pojawiać 
się przeróżne trudne tematy, ale nadal liczą na współpracę z Panią redaktor. 
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8.  Podjęcie uchwal w sprawie: 
 
 

a) przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Lipka 

 
Wójt  omówił projekt uchwały. Wspomniał, że Gmina m obowiązek co jakiś czas 
aktualizować Studium. Do Gminy wpływają wnioski z zewnątrz, w związku z czym Gmina 
chce wszystko uporządkować teren kilku kopalni, teren byłego lotniska i gruntów 
będących we władaniu Skarbu Państwa. 
Następnie Przewodniczący RG Lipka zaprosił wszystkich chętnych do współpracy przy 
wprowadzaniu zmian do studium. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt nie zajął głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały: 
„za”   13 głosów (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 

„przeciw”  0 głosów 

„wstrzymało się” 0 głosów 

Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 8  – głosowanie imienne. 
Uchwała nr XIV/111/19 w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Lipka stanowi załącznik nr 9 
do niniejszego protokołu. 
 
 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2019-2027 

 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że zmiana dotyczy załącznika nr 2 

W wykazie przedsięwzięć zmieniono jednostkę organizacyjną w zadaniu „Z myślą o 
najmłodszych – pierwsze miejsca żłobkowe w Gminie Lipka” – utworzenie nowych miejsc 
opieki nad dziećmi do lat 3.. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt nie zajął głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały: 
„za”   13 głosów (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 

„przeciw”  0 głosów 

„wstrzymało się” 0 głosów 

Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 10 – głosowanie imienne. 
 
Uchwała nr XIV/112/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Lipka na lata 2019-2027stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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c)  zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2019 rok 

 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. 

1) Dochody                                      bez zmian           (po zmianie 28.800.358,27 zł)  

a. dochody bieżące                         bez zmian           (po zmianie 25.703.404,60 zł)  

b. dochody majątkowe                    bez zmian           (po zmianie    3.096.953,67 zł) 

Wyszczególnienie Kwota 

Przesunięcie pomiędzy paragrafami dochodów z tytułu odpłatności za wyżywienie za 

czas trwania projektu „Utworzenie dodatkowych miejsc przedszkolnych (…) (rozdz. 

80148 § 0670 i § 0830) 

+ 12.000,00 

- 12.000,00 

2) Wydatki                                   bez zmian      (po zmianie 27.488.056,00 zł) 

a. wydatki bieżące                      - 17.410,00 zł  (po zmianie  25.149.572,87 zł)  

b. wydatki majątkowe                + 17.410,00 zł  (po zmianie    2.338.483,13 zł) 

Wyszczególnienie Kwota 

W ramach wydatków majątkowych dokonano następujących zmian: 

1) zmniejszenie planu z zadania „Przebudowa drogi gminnej Lipka Osiedle Szkolna” 

(rozdz.60016) 

2) zmniejszenie planu z zadania „Wykup gruntów w miejscowości Lipka” (rozdz. 

70005) 

3) utworzenie zadania „Powiększenie cmentarza komunalnego w Lipce” – wydatki 

związane z podniesieniem poziomu gruntu na działce kupionej w 2016 roku na 

powiększenie cmentarza w Lipce (rozdz. 71035) 

4) zmniejszenie planu z zadania „Modernizacja Urzędu Gminy Lipka” (rozdz. 

75023) 

5) zmniejszenie planu z zadania „Odwodnienie budynku Szkoły Podstawowej w 

Lipce przy ul. Szkolnej 6” (rozdz. 80101) 

6) zwiększenie planu na zadanie „Utworzenie Żłobka Gminnego w Lipce, ul. 

Gajowa” (rozdz.85505)  - w dniu 19 grudnia 2019 r. nastąpiło otwarcie ofert na 

wyposażenie wnętrza Żłobka Gminnego w Lipce na łączną kwotę 111.519,40 zł. 

W trakcie realizacji projektu niezbędne było sfinansowanie wydatków 

niekwalifikowalnych projektu, tj. roboty budowlane na częściach wspólnych 

szkoły i żłobka, dodatkowa rozdzielcza skrzynka prądowa, wykonanie i montaż 

blach ryflowanych.  Przewidywane łączne braki na wydatkach na całym projekcie  

to ok. 67.000,00 zł 

7) przesunięcia w ramach Funduszu Sołeckiego – zmniejszenie planu z zadania 

inwestycyjnego „Zagospodarowanie boiska (ogrodzenia) w miejscowości 

Debrzno Wieś” (rozdz.92109 – przesunięto na wydatki bieżące na ww. zadanie); 

zmniejszenie planu z zadania inwestycyjnego „Zagospodarowanie placu przy Sali 

wiejskiej w Czyżkowie” (rozdz.92109 – przesunięto na wydatki bieżące na ww. 

zadanie). 

 

- 36.000,00 

- 6.000,00 

+ 20.000,00 

 

 

- 8.000,00 

- 11.000,00 

 

 

 

 

 

+ 70.000,00 

 

 

 

- 8.100,00 

 

-3.490,00 

Zwiększenie planu wydatków na zakup materiałów na bieżące naprawy dróg gminnych 

(rozdz. 60016) 

+ 23.000,00 

Zmniejszenie planu wydatków na zakup usług związanych z zagospodarowaniem 

przestrzennym (rozdz. 71004) 

- 9.000,00 

Zwiększenie planu wydatków na funkcjonowanie Urzędu  - zakup materiałów i 

usług(rozdz. 75023) 

+ 20.000,00 

Zmniejszenie planu wydatków na zakup usług w domach pomocy społecznej (rozdz. 

85202) 

- 42.000,00 

Zmniejszenie planu wydatków na wypłatę dodatków mieszkaniowych (rozdz. 85215) - 21.000,00 
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Przesunięto pomiędzy paragrafami z ramach zadania „Z myślą o najmłodszych – pierwsze 

miejsca żłobkowe w Gminie Lipka” – utworzenie 20 nowych miejsc opieki nad dziećmi 

do lat 3. (rozdz. 85505) 

0,00 

 

W ramach planu ustalonego wg ustawy o Funduszu Sołeckim dokonano przesunięć w 

ramach poszczególnych zadań zgodnie z załącznikiem Nr 3 do uchwały 

+ 11.590,00 

 

3) Nadwyżka:  bez zmian    

4) Przychody: bez zmian 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały: 
„za”   13 głosów (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 

„przeciw”  0 głosów 

„wstrzymało się” 0 głosów 

Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 12 – głosowanie imienne. 
 
Uchwała nr XIV/113/19 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2019 
rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
 

d) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Lipka, w roku szkolnym 
2019/2020 

 
Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że obowiązkiem gminy jest 
zapewnienie uczniom niepełnosprawnym, których kształcenie i wychowanie odbywa się 
na podstawie art. 127, bezpłatnego transportu  i opieki w czasie przewozu do najbliższej 
szkoły podstawowej, a uczniom z niepełnosprawnością ruchową, w tym z afazją,                         
z niepełnosprawnością intelektualną  w stopniu umiarkowanym lub znacznym – także do 
najbliższej szkoły ponadpodstawowej, do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, 
w którym uczeń kończy 21. rok życia; 2) zapewnienie dzieciom i młodzieży, o których 
mowa w art. 36 ust. 17, a także dzieciom i młodzieży z niepełnosprawnościami 
sprzężonymi, z których jedną z niepełnosprawności jest niepełnosprawność 
intelektualna, bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do ośrodka 
rewalidacyjno-wychowawczego, do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym,                
w którym kończą: a) 24. rok życia – w przypadku uczniów z niepełnosprawnościami 
sprzężonymi, z których jedną z niepełnosprawności jest niepełnosprawność 
intelektualna, b) 25. rok życia – w przypadku uczestników zajęć rewalidacyjno-
wychowawczych. W związku  z nowelizacja Prawa Oświatowego – art. 39a średnią cenę 
jednostki paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny rada gminy, w drodze uchwały, 
uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Zaproponowane w uchwale ceny to 
średnia cena paliw z dwóch stacji paliw w Gminie Lipka oraz średnia cena paliwa w 
województwie wielkopolskim na dzień  16.12.2019 r. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
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Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały: 
„za”   13 głosów  (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 

„przeciw”  0 głosów 

„wstrzymało się” 0 głosów 

Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 14 – głosowanie imienne. 
 
Uchwała nr XIV/114/19 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa                      
w Gminie Lipka, w roku szkolnym 2019/2020 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka przywitał Harcerzy z Batorowa, którzy przynieśli                     

i przekazali na ręce Wójta Gminy Lipka oraz Przewodniczącego Rady Gminy Lipka 

Betlejemskie Światło Pokoju.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka ogłosił przerwę od godziny 1357-1415. 
 
Radny Krzysztof Olczak zabrał głos w sprawie artykułu, który się ukazał w gazecie 
lokalnej. Radny potwierdził, że w ostatnim czasie na terenie byłego lotniska było 
kilkanaście interwencji straży pożarnej. Dodał, że jest to teren na uboczu i często kręcą się 
tam nieuprawnione osoby, które prawdopodobnie są odpowiedzialne za podpalenia.  
 
 9. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej Gminy Lipka na 2020 rok wraz                             
z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi. 
 
Wójt Gminy Lipka przedstawił radnym projekt uchwały budżetowej w formie prezentacji 
multimedialnej. Załącznik nr 16 

 
10. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu 
Gminy Lipka na 2020 rok.  
 
Skarbnik Barbara Marzec odczytała radnym pozytywną opinię RIO o projekcie budżetu. 
Załącznik nr 17 

 
11. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Lipka na lata 2020-2030.   
 
Skarbnik Barbara Marzec przedstawiła radnym projekt uchwały. Wspomniała, że na 
dochody własne znaczny wpływ mają dochody z tytułu podatków i opłat lokalnych.  
W roku 2020 ulegają zmianie: 

➢ stawki podatku rolnego będą wyższe. Średnia cena skupu żyta, która stanowi 
podstawę naliczenia podatku rolnego (za okres 11 kwartałów poprzedzających 
kwartał poprzedzający rok podatkowy 2020) jest wyższa o 7,54 % w stosunku  
do ceny ustalonej na 2019 rok i wynosi na 2020 rok 58,46 zł za 1 q (w roku 2019 
wynosiła 54,36 zł za 1 q); 
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➢ stawki podatku leśnego będą wyższe o 1,18 % w związku z ogłoszoną średnią ceną 
sprzedaży drewna, która stanowi podstawę naliczania podatku leśnego (średnia 
cena drewna uzyskana przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2019 r.) 
wyniosła  194,24 zł za 1m3 (na rok podatkowy 2019 średnia cena wynosiła 191,98 
zł za 1m3). 

Natomiast wpływy z innych dochodów zaplanowano: 
1) Udziały gmin we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych - na 

poziomie przewidywanego wykonania w 2019 roku 
2) opłaty za świadczenia publicznych przedszkolach - na poziomie przewidywanego 

wykonania w 2019 roku 
3) Wpływy z podatku od nieruchomości przewidziano na poziomie  wykonania 2019 

roku z uwzględnieniem zmiany stawek (Uchwała Nr XII/95/19 Rady Gminy Lipka 
z dnia 31 października 2019 r.). Jednocześnie dokonano zwiększenie planu w 
ramach dochodów z podatku od  nieruchomości od osób prawnych z tytułu 
wpływu, który ma otrzymać gmina w związku z przeprowadzanym 
postępowaniem egzekucyjnym. 

4) Wpływy podatku od środków transportowych na  poziomie przewidywanego 
wykonania 2019 roku  

5) Wpływy z tytułu dzierżawy polnych obwodów łowieckich ustalone zostały na 
podstawie ustawy z dnia 13 października 1995 r. Prawo łowieckie i analizy 
dotychczasowych wpłat. 

6) Wpływy z odpłatności za usługi cmentarne skalkulowano na podstawie Uchwały 
XX/146/16 z dnia 28 października 2016 r. ustalającej ceny za ww. usługi. 

7) Wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych Gminy - na poziomie  
przewidywanego wykonania 2019 roku. 

8) Wpływy z tytułu sprzedaży nieruchomości - na podstawie przewidywanej 
sprzedaży mienia komunalnego w roku 2019. 

9) Wpływy z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż alkoholu - na podstawie 
wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w roku 2018  
i wykonania na dzień 30.09.2019 r. 

10) Wpływy z opłaty targowej - na podstawie Uchwały Nr XIV/107/16 Rady Gminy 
Lipka z dnia 24 marca 2016 r. w sprawie opłaty targowej. 

 
Łącznie w budżecie na 2020 rok po stronie dochodów zaplanowano 22.678.066,06 zł 
(dochody bieżące 22.393.066,06 zł i majątkowe 285.000 zł), w tym: 
1) dotacje na zadania zlecone 4.098.054,00 zł 
2) subwencja ogólna 9.897.193,00 zł 
3) wpływy z tytułu podatków i opłat lokalnych  

(rozdział 75601, 75615, 75616, 75618) 4.047.700,00 zł 
4) wpływy z tytułu udziału gminy w PT i CIT 2.798.950,00 zł 
5) dotację na utworzenie i funkcjonowanie Żłobka Gminnego w Lipce  512.443,06 

zł 
6) wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego przysługującego 

osobom fizycznym w prawo własności w wysokości  35.000,00 zł  
7) wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości w wysokości  250.000,00 zł 
 
W kolejnych latach Wieloletniej Prognozy Finansowej przyjęto, że dochody bieżące będą 
wzrastały w porównaniu do roku poprzedniego o: 
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Rok 
2021 2022 2023 2024 

 
2025 

 
2026 

 
2027 

 
2028 

 
2029 

 
2030 

Wzrost o % 
13,31 0,42 2,52 2,43 2,43 

2,43 2,43 2,43 2,43 2,43 

 
Po odjęciu dochodów z tytułu dotacji z UE dochody bieżące będą wzrastały w porównaniu 
do roku poprzedniego o: 

Rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 2030 

Wzrost o % 13,49 2,43 2,43 2,43 2,43 2,43 2,43 2,43 2,43 2,43 

 
Znaczny wzrost dochodów w 2021 roku wynika z faktu nie otrzymania w pełnej wysokości 
planu na zadania zlecone na 2020 rok z tytułu wypłaty świadczeń wychowawczych 
(brakująca kwota to ok. 3 mln zł). Natomiast plan od 2021 rok został urealniony o tę kwotę. 
Jednocześnie przyjęto wskaźnik wzrostu w poszczególnych latach o 2,5 % dla dochodów z 
tytułu udziału w PIT i CIT, z tytułu subwencji i dotacji na cele bieżące. Natomiast  
w ramach planu pozostałych dochodów bieżących przyjęto wskaźnik wzrostu  
w poszczególnych latach o 2,0 % 
 
Przy prognozowaniu wydatków na rok 2020 przyjęto, że: 

➢ wynagrodzenia i pochodne planuje się: 
− dla nauczycieli zgodnie z Kartą Nauczyciela oraz arkuszami organizacyjnymi, 
− dla pracowników administracji i obsługi – podwyżka o 6%,  

➢ minimalne wynagrodzenie za pracę od 01.01.2020 roku w wysokości 2.600,00 zł  
plus dodatek za wysługę lat. 

➢ przewidywany odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych na poziomie: 
− dla nauczycieli w wysokości 2.989,35 zł na 1 etat rocznie (tj. 110% kwoty bazowej 

2.717,59 zł) 
− dla pracowników administracji i obsługi w wysokości 1.271,21 zł na 1 etat rocznie 

(tj. 37,5 % od kwoty 3.389,90 zł). 
 
W kolejnych latach Wieloletniej Prognozy Finansowej przyjęto, że wydatki bieżące będą 
wzrastały w porównaniu do roku poprzedniego o: 

Rok 
2021 2022 2023 2024 2025 

 
2026 

 
2027 

 
2028 

 
2029 

 
2030 

Wzrost o % 

11,75 0,01 2,02 2,23 2,26 

 
2,31 

 
2,37 

 
2,38 

 
2,41 

 
2,41 

 
Jednocześnie przyjęto, że wydatki bieżące po umniejszeniu o wydatki na obsługę długu 
(odsetki od kredytów i pożyczek) oraz o wydatki z tytułu realizacji zadania 
dofinansowanego z UE będą wzrastały w porównaniu do roku poprzedniego o: 

Rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 2030 

Wzrost o % 11,80 2,42 2,42 2,42 2,42 2,43 2,43 2,43 2,43 2,43 

 
Znaczny wzrost ww. wydatków w 2021 roku wynika z faktu nie otrzymania w pełnej 
wysokości planu na zadania zlecone na 2020 rok z tytułu wypłaty świadczeń 
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wychowawczych (brakująca kwota to ok. 3 mln zł). Natomiast plan od 2021 rok został 
urealniony o tę kwotę. 
 
Wydatki na obsługę długu zaplanowano na podstawie aktualnego zadłużenia oraz 
planowanego zaciągnięcia zobowiązań. Jednocześnie zastosowano wyłączenia ze wskaźnika 
długu na podstawie zawartych umów o dofinansowanie i zaciągniętych kredytów na wkład 
własny do projektów finansowanych ze środków unijnych, tj.: 
 

Wyszczególnienie 
kredytów (rat i 
odsetek) 
podlegających 
wyłączeniu 

Dane 2020 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 

Kredyt Nr 
333/2013 udzielony  
wysokości 310.000 
zł na finansowanie 
wkładu własnego 
do zadania 
"Zagospodarowanie 
kompleksu 
rekreacyjno-
wypoczynkowego w 
Lipce przy ul. 
Sępoleńskiej" 

Raty 40 000,00 40 000,00 30 000,00           

Odsetki 3 050,00 2 350,00 635,00           

Kredyt Nr 18/2594 
udzielony w 
wysokości 860.000 
zł na finansowanie 
wkładu własnego 
do zadania: 
"Przebudowa drogi 
gminnej łączącej 
miejscowość Osowo 
z drogą 
wojewódzką nr 
188", "Rozbudowa 
Przedszkola 
Gminnego w Lipce", 
"Przebudowa drogi 
gminnej nr 
103100P w 
miejscowości Lipka, 
ul. Ogrodowa" 

Raty 111 920,52 111 256,58 100 538,76 90 039,10 87 260,04 91 053,96 91 053,96 
99 
101,81 

Odsetki 21 850,00 24 750,00 20 565,00 16 600,00 13 300,00 9 800,00 6 200,00 2 500,00 

Razem raty 151 920,52 151 256,58 130 538,76 90 039,10 87 260,04 91 053,96 91 053,96 
99 
101,81 

Razem odsetki 24 900,00 27 100,00 21 200,00 16 600,00 13 300,00 9 800,00 6 200,00 2 500,00 

 
Kredyt Nr 333/2013 został zaciągnięty na wkład własny do zadania dofinansowanego  

w wysokości 85 % kosztów kwalifikowalnych na podstawie Umowy o dofinansowanie Nr 
00056-6173-SW1500496/12/13 z dnia 05.02.2013 r. w ramach Programu Operacyjnego 
"Zrównoważony rozwój sektora rybołówstwa i nadbrzeżnych obszarów rybackich 2007-
2013". 
Kredyt Nr 18/2594 został zaciągnięty na wkład własny do zadania: 
1. „Przebudowa drogi gminnej łączącej miejscowość Osowo z drogą wojewódzką nr 188" 
dofinansowanego w wysokości 63,63 % kosztów kwalifikowanych na podstawie Umowy o 
dofinansowanie Nr 00040-65151/UM1500075/16 z dnia 17.08.2016 r. w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 
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2. „Rozbudowa Przedszkola Gminnego w Lipce" dofinansowanego w wysokości 85 % 
wydatków kwalifikowanych  na podstawie Umowy o dofinansowanie Nr RPWP.09.03.01-30-
0005/17-00 z dnia 12.10.2017 r. w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2014-2020 
3. „Przebudowa drogi gminnej nr 103100P w miejscowości Lipka, ul. Ogrodowa” 
dofinansowanego w wysokości 63,63 % kosztów kwalifikowanych na podstawie Umowy o 
dofinansowanie Nr 00267-6935-UM1510531/17 z dnia 19.06.2017 r. w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 
Na 2020 rok zaplanowano wydatki inwestycyjne, wynikające z wykazu przedsięwzięć 
stanowiących załącznik do Uchwały w sprawie WPF, zadań zawartych we wnioskach od 
jednostek pomocniczych - Sołectw oraz dodatkowe zadania.  
W kolejnych latach prognozy zaplanowano wydatki majątkowe, które będzie można 
sfinansować z nadwyżki dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi. 
 
Przy określaniu wartości przychodów i rozchodów budżetu przyjęto już zawarte umowy na 
kredyty i pożyczki oraz planowane do zaciągnięcia zobowiązania kredytowe niezbędne do 
zachowania płynności finansowej.  
 
12. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2020-2030.   
 
Pani Skarbnik przedstawiła radnym pozytywną opinię RIO. Załącznik nr 18 

 
13. Przedstawienie opinii Komisji Rady Gminy i wniosków Komisji Rady Gminy.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu Pan Paweł Tuschik poinformował 
wszystkich, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2020 rok.  
 
Przewodnicząca Komisji Socjalnej i Porządku Publicznego Danuta Polak poinformowała 
radnych, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2020 rok, bez żadnych 
uwag.  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Pan Krzysztof Olczak 
powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2020 rok, bez 
żadnych uwag.  
 
14. Przedstawienie autopoprawek wójta oraz omówienie przyjętych bądź 
odrzuconych wniosków komisji  
 
Skarbnik Barbara Marzec przedstawił radnym wprowadzone autopoprawki. 
 Załącznik nr 19 
 
15. Dyskusja i głosowanie nad autopoprawkami oraz wnioskami Komisji Rady 
Gminy.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zaproponował głosowanie w sprawie 
przyjęcia wprowadzonych autopoprawek: 
„za”   13 głosów  (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 
„przeciw”  0 głosów 
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 20 – głosowanie imienne. 
 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Lipka na lata 2020-2030.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt nie zajął głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały: 
„za”   13 głosów (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 
„przeciw”  0 głosów 
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 8  – głosowanie imienne. 
Uchwała nr XIV/115/19 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na 
lata 2020-2030 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
17. Głosowanie nad uchwałą budżetową wraz z przyjętymi poprawkami 
odczytując nr projektu uchwały, kwoty dochodów, kwoty wydatków i kwoty wyniku 
(nadwyżki/deficytu) budżetu Gminy Lipka na 2020 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt nie zajął głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały: 
„za”   13 głosów (nieobecny M. Chabros, Z. Bukowski) 
„przeciw”  0 głosów 
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 22  – głosowanie imienne. 
Uchwała nr XIV/116/19 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na 
lata 2020-2030 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
18. Zakończenie sesji.        
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka podziękował  za udział w XIV Sesji Rady Gminy Lipka, 
zaprosił wszystkich na salę widowiskową na świąteczny koncert Zespoły Złote Buki oraz 
skromny poczęstunek po czym zamknął posiedzenie. Na tym protokół zakończono. 
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Protokołowała:                             Piotr Wandas 

 
 
Monika Gręba               Przewodniczący Rady Gminy Lipka 


